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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané, 

je to tady. Scházíme se nad prvním číslem zpravodaje v roce 2019. Přesto se ještě v úvo-
du vrátím do roku loňského a k akcím proběhlým v prosinci. Chci poděkovat všem dětem 
i jejich učitelům z našich mateřských škol MŠ Sovičky a MŠ Ledňáčci i 2. a 4. tříd základní 
školy za krásná vystoupení v průběhu tradičních vánočních trhů a při rozsvěcení vánočního 
stromu. Děkuji také rodičům našich dětí za doprovod a vytvoření krásné předvánoční atmo-
sféry. Myslím, že jsme si společně celou předadventní sobotu parádně užili. 

V zářijovém zpravodaji jsem vás informoval o záměru společnosti za200.cz instalovat optický 
kabel v kanalizaci – jako o světové novince. Protože se množí dotazy z řad občanů, jak v současné 
době projekt vypadá, sešli jsme se s p. Najmanem, zástupcem společnosti za200.cz. Ten nastínil 
současnou situaci, a jelikož nelze shrnout všechny nabyté informace do dvou řádků, dohodli jsme 
se, že p. Najman napíše jako osoba nejpovolanější bližší informace k danému záměru. Nejvý-
znamnějším poznatkem pro občany je termín informační schůzky, na které se dozví více o po-
kládce kabelu. Schůzka se uskuteční hned po plesové sezóně 2019.

Vše dobré v novém roce 2019 přeje 
Mgr. Daniel Havlík, starosta obce

A nyní už slovy p. Najmana, jak je to s internetem v ludgeřovické kanalizaci. 

Vážení občané, 
jak jste již byli informováni panem starostou, museli jsme prozatím odložit informační schůz-

ku. Nebojte, nezaháleli jsme a času jsme využili, jak nejlépe umíme. Na podzim jsme totiž proved-
li další zdokonalení a zjednodušení našeho projektu. Řešení, jež nabízíme, spočívá v namontování 
speciální spony s pružinami do kanalizace, tudíž není potřeba do potrubí vrtat nebo lepit. Díky 
sponám je optický kabel neustále držen v horní části kanalizace. Uložení optického kabelu do 
kanalizace má dvě úskalí – zaprvé instalační robot musí zvládnout 90stupňové zatáčky a za druhé 
instalované spony musí odolat tlaku při čistění kanalizace. V průběhu podzimu byly prováděny 
testy simulující čištění kanalizace, a to jak řádu, odboček z řádu, tak i jednotlivých přípojek. Pro 
zajímavost uvádím, že při čištění řádu se používá tlaku 200 barů při průtoku 60 l/s. Musíme 
přiznat, že prvotní testy nedopadly úplně nejlépe – takže se veškerý vývoj vrátil zpět k práci u po-
čítače a vymýšlení, jak spony posílit a zdokonalit, aby odolaly tlaku vody během čištění. Když se, 
cokoliv, vyvíjí, používá se nejprve na výrobu prototypů „prototypový materiál“, což je jednoduše 
opracovatelný materiál (dříve dřevo, dnes hlavně plasty, kterými tiskne 3D tiskárna). Cílem pro-
totypu je ověřit mechanickou funkčnost, čili „že se vše správně hýbe“. Tím, že je „prototypový 
materiál“ měkký, nedá se ověřit, že výrobek, potažmo spona, správně funguje při plném zatížení 
– při testování prototypů se pak používají poloviční nebo třetinové síly. My jsme však potřebovali 
otestovat funkčnost při skutečných silách, respektive jsme potřebovali pracovat se skutečným tla-
kem vody, takže muselo dojít k další úpravě spon tak, až se jim povedlo čištění kanalizace „odolat“. 
Po úpravách spon proběhly tedy další testy, které již přinesly dlouho očekávaný výsledek. Nyní 
můžeme prohlásit, že spony z „prototypového materiálu“ čištění odolaly. V současné době je při-
pravována výroba formy pro „nultou sérii“ spon ze „skutečného“ materiálu. Bližší informace vám 
rádi poskytneme na avizované schůzce. 

Ing. Michal Najman

SLOVO STAROSTY
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SLOVO STAROSTY

Ze 2. zasedání zastupitelstva obce
Druhé zasedání zastupitel-

stva obce se konalo 12. prosince 
v sále Obecního domu, přítomno 
bylo 18 zastupitelů, jejich jednání 
sledovali tři občané obce. Zastu-
pitelé zejména projednali a schvá-
lili rozpočet obce na příští rok. 
Schválili také název nové ulice 
v lokalitě nad rybníky, která vede 
mezi novými stavebními pozem-
ky od ulice Vrablovecká směrem 
k rybníkům. Zatím je postavená 
a kolaudovaná její část ke spodní-
mu konci současných stavebních 
pozemků. Při vytýčení staveb-
ních pozemků v další etapě se počítá se zokruhováním nové ulice zpět k ulici Vrablovecká. 
Nová ulice tak bude z pohledu od Ludgeřovic začínat před kapličkou (kulturní památkou) 
a končit za kapličkou. Ulici zastupitelé proto pojmenovali „U Kapličky“.

Celkem měl program zasedání 16 bodů, které zastupitelé v rychlém sledu projednali. 
Krátká byla i závěrečná diskuze zastupitelů a občanů, takže starosta mohl zasedání po půl-
druhé hodině ukončit. Poděkoval přítomným za provedenou práci pro obec a popřál hezké 
prožití vánočních svátků a úspěšné vykročení do roku 2019. Zastupitelům předal jako dárek 
obce vánoční hvězdy.

AV.

Výtah z Usnesení z 2. zasedání  
Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 12. 12. 2018 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program 2. zasedání, který předložil starosta obce. ZO rozhodlo, že 
o každém bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 1, konaného dne 05. 11. 2018.
ZO schválilo•	  zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce č. 20, 
21, 22 a 1.
ZO vzalo na vědomí•	  informace ekonomky obce o rozpočtových opatřeních č. 11/2018, 
12/2018, 13/2018 a 14/2018, schválených v souladu se zmocněním, uděleným radě obce 
zastupitelstvem obce na 17. zasedání ZO dne 11. 10. 2017.
ZO schválilo•	  v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. B) zákona 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), rozpočet obce Ludgeřovice na rok 2019 ve znění návrhu zpracova-
ného vedoucí finančního úseku Ing. Jarmilou Thomasovou takto:

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Celkové příjmy rozpočtu ve výši 67 781 830,00
Financování ve výši 33 960 550,00
CELKOVÉ ZDROJE ROZPOČTU VE V ÝŠI 101 742 380,00
Běžné výdaje ve výši 78 317 380,00
Kapitálové výdaje ve výši 23 425 000,00
CELKOVÉ V ÝDAJE ROZPOČTU VE V ÝŠI 101 742 380,00
ZO schválilo•	  Střednědobý výhled rozpočtu obce Ludgeřovice na období 2020 – 2021 
ve znění návrhu zpracovaného vedoucí finančního úseku Ing. Jarmilou Thomasovou.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) o uzavření Smlouvy o koupi nemovité věci s advokátní úschovou mezi XXX 
(prodávající), Obcí Ludgeřovice (kupující) a JUDr. Milanem Čichoněm, advokátem, 
Kpt. Vajdy 3046/2, 700 30 Ostrava – Zábřeh. Na základě uvedené Smlouvy prodávají 
prodávající Obci Ludgeřovice pozemek parc. č. 3088/33 (orná půda) v k.ú. Ludgeřovice 
za cenu 888.552,– Kč bez DPH (1.075.147,92 Kč vč. DPH). ZO zmocnilo starostu obce 
k podpisu kupní smlouvy ve znění návrhu, předloženého k projednání.
ZO schválilo•	  záměr prodeje pozemku parc. č. 3088/33 (orná půda) v k.ú. Ludgeřovi-
ce o výměře 1.032 m2 zájemcům z řad veřejnosti za účelem výstavby rodinného domu. 
ZO uložilo starostovi obce zabezpečit zveřejnění předmětného záměru na Úřední desce 
Obecního úřadu Ludgeřovice a způsobem, umožňujícím dálkový přístup po dobu stano-
venou zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení).
ZO stanovilo•	  minimální prodejní cenu pozemku parc. č. 3088/33 (orná půda) v k.ú. 
Ludgeřovice ve výši 850,– Kč/m2 bez DPH.
ZO schválilo•	  postup prodeje pozemku parc. č. 3088/33 (orná půda) v k.ú. Ludgeřovice 
ve znění návrhu, předloženého k projednání.
ZO rozhodlo•	 , v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), o uzavření darovací smlouvy mezi manželi XXX (dárci) a Obcí 
Ludgeřovice (obdarovaná). Na základě této smlouvy obdarovaná nabývá od dárců do 
svého vlastnictví pozemky parc.č. 1478/15 – ostatní plocha, jiná plocha o výměře 276 m2, 
1512/65 – orná půda o výměře 670 m2, 1479/2 – trvalý travní porost o výměře 210 m2, 
1512/121 – orná půda o výměře 60 m2 (podíl 7/15) a č. 1401/1 – ostatní plocha, ostatní 
komunikace o výměře 691 m2. ZO zmocnilo starostu obce k podpisu Darovací smlouvy 
ve znění návrhu, předloženého k projednání.
ZO schválilo•	  jednací řád Kontrolního výboru ZO, předložený předsedkyní KV ZO 
PhDr. Mgr. Danielou Grucmanovou.
ZO schválilo•	  plán práce Kontrolního výboru ZO na rok 2019 předložený předsedkyní 
KV ZO PhDr. Mgr. Danielou Grucmanovou.
ZO schválilo•	  jednací řád Finančního výboru ZO předložený předsedou FV ZO Ing. 
Přemyslem Havlíkem.
ZO schválilo•	  plán práce Finančního výboru ZO na rok 2019 předložený předsedou FV 
ZO Ing. Přemyslem Havlíkem.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. r) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení) o pojmenování ulice v lokalitě nad rybníky na pozemku parc.č. 
3088/50 názvem U Kapličky.
ZO rozhodlo•	 , s účinností od r. 2018, poskytovat plnění uvolněným členům Zastupitel-
stva obce Ludgeřovice dle ust. § 80 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) 
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v rozsahu a za podmínek, stanovených platnou směrnicí o hospodaření se sociálním fon-
dem, schválenou Radou obce Ludgeřovice.
ZO schválilo•	  termíny zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice na rok 2019 následov-
ně: 13. března 2019, 12. června 2019, 11. září 2019, 11. prosince 2019.
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 2. zasedání ZO Ludgeřovice.

KULTURA

OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE

Jan Opatřil mezi dětmi v knihovně
Besedu se spisovatelem a ilustrátorem knížek pro děti Janem Opatřilem zorganizovala 

6. prosince obecní knihovna. Účastnili se jí žáci 4. třídy základní školy.
Jan Opatřil napsal a ilustroval už 8 knížek, děti je mají rády. Čtyři jsou o kapříkovi Met-

líkovi a o jeho kamarádech ve vodě. Názvy všech začínají „Kapřík Metlík“ a pokračují – ta 
první slovy „nový domov“, druhá „v řece“, třetí „ve sportovním rybníku“, čtvrtá „útěk“. Dě-
tem slíbil, že v příštím roce dopíše a vydá o tomto rybím hrdinovi pátou knížku. Další jeho 
knihy pro děti jsou napsány jako strašidelné a trochu hororové. Na besedě dětem povídal 
o tom, jak knížky přicházejí na svět, o tom, jak jednu z nich „křtil“ spolu s nejznámějším 
českým rybářem Jakubem Vágnerem. Povídal také o rybách a rybářích, hlavně však dětem 
ze svých knížek četl. Dětem se beseda moc líbila.

Spisovatel Jan Opatřil besedoval v naší obci s žáky základní školy v minulých letech už 
několikrát, a ta letošní beseda určitě nebyla poslední.

AV.

Vánoční trhy a rozsvícení vánočního stromu
V souladu s mnohaletou tradicí se i letos 1. prosince v sobotu před začátkem adventu 

konaly v Obecním domě obecní vánoční trhy a po jejich skončení byl na Menšíkové louce 
slavnostně rozsvícen obecní vánoční strom.
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Vánoční trhy splnily očekávání. Sál Obecního domu byl plný stánků se zbožím, 
které patří k Vánocům. Nabídka byla pestrá a bohatá. Návštěvníků bylo hodně, v ně-
kterých chvílích bylo jimi až přeplněno. Vánoční atmosféru doplňovaly děti z míst-
ních mateřských škol a základní školy. Jako první vystoupily dopoledne „Sovičky“, tj. 
děti z mateřské Dolní školy, před obědem pak „Ledňáčci“ z mateřské školy na ulici 
Hlučínská, odpoledne děti 2. tříd ze základní školy. Všechny za velkého zájmu ná-
vštěvníků a s velkým úspěchem předvedly hezká vystoupení plná vánočních písniček 
a říkánek. Návštěvníci odcházeli spokojení a s pěknými dojmy a koupeným zbožím. 
Řada z nich využila i fungující bufet a z něj zejména výborný grog. Prostě vánoční 
trhy byly dobře připravené a vydařené.

V 17 hodin začala na Menšíkové louce slavnost rozsvěcování obecního vánoční-
ho stromu. Byla zima – 3 °C, foukal nepříjemný studený vítr. Návštěvníků přesto 
přišlo opravdu hodně a určitě nelitovali. V asi půlhodinovém vystoupení je potěšili 
žáci 4. tříd základní školy hezkým pásmem vánočních písniček. Připravena byla řada 
stánků s nápoji i jídlem, také oheň pro zahřátí těch nejzmrzlejších, vládla příjemná 
družná atmosféra. V 17:30 všechny přivítali starosta obce Mgr. Daniel Havlík a mís-
tostarostka Ing. Alena Janošová. Publikum s velkým povděkem přijalo pokyn pana 
starosty stánkařům, aby začali kvůli velké zimě v předstihu podávat horký obecní 
svařák, se kterým se původně počítalo až po rozsvícení vánočního stromu. Pan sta-
rosta také poděkoval dárcům stromu, manželům Tománkovým a všem, kteří se na 
přípravě akce podíleli, zejména místním dobrovolným hasičům, kteří již tradičně 
zajistili občerstvení, f irmě Škrobánek, která strom skácela, převezla a postavila na 
Menšíkové louce. Několik minut před 18. hodinou se dostavil jáhen Mgr. et Mgr. 
Zdeněk Uher, aby vánoční strom před rozsvícením požehnal. Omluvil pana faráře 
Mgr. Václava Koloničného, který pro silné nachlazení nemohl přijít. Promluvil také 
pan Aleš Tománek (varhaník), z Hlučína Rovnin, jehož rodiče obci vánoční strom 
z jejich zahrady darovali, a který on jako čtrnáctiletý zasadil. Jáhen pokračoval krát-
kým sympatickým proslovem na téma Vánoc a modlitbou. Pak už se se starostou 
odebrali k vánočnímu stromu, který byl pokropen svěcenou vodou a rozsvícen. Vy-
padá nádherně. Družná zábava pak ještě dost dlouho pokračovala, než se publikum 
postupně rozešlo domů. Byl to hezký sváteční večer.
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AV.

Mikuláš v areálu chovatelů
2. prosince pořádala ludgeřovická organizace 

Hnutí ANO mikulášskou nadílku. Účastnilo se 
37 dětí vesměs předškolního věku. Pochopitelně 
je přivedli jejich rodiče, přišli většinou i praro-
diče, takže sál v areálu zcela zaplnili. Mikuláš 
s doprovodem byli impozantní. Děti na ně re-
agovaly různě. Ty nejodvážnější chápaly Miku-
láše, čerty i anděla jako hodné strýce a tety, se 
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kterými si užijí hodně legrace. Ovšem byly i takové, které reagovaly hlasitým pláčem. Vše 
dopadlo dobře, děti většinou Mikuláši pověděly básničku nebo zazpívaly písničku, čert ni-
koho neodnesl, naopak každé dítě dostalo své dárky, které dodali pořadatelům rodiče. Také 
hrála hudba, tancovalo se, mlsalo. Bylo veselo. Mikuláš byl dobře připraven a také se proto 
vydařil.

Předvánoční jarmark v charitě 12. 12. 2018
Pořádala Charita Hlučín v areálu Charitního domova sv. Mikuláše. Je to tradiční akce, 

letos už 13. ročník. Prodávaly se výrobky zdejší sociálně terapeutické dílny, keramika, hrač-
ky, bižuterie, vánoční dekorace a další zboží patřící k vánocům. V jídelně charitního domova 
fungoval pro návštěvníky jarmarku bufet, byl o něj veliký zájem. Ve vstupní hale vystoupil 
sbor nejmladších skautů s vánočními písničkami.

Byl to hezký jarmark, návštěvníků přišlo hodně, vládl zde klid a pohoda patřící k době 
adventu.

AV.

Chrysostomos v ludgeřovickém kostele
Adventní koncert smíšeného 

pěveckého souboru Chrysostomos 
15. prosince 2018 uspořádala far-
nost Ludgeřovice, která využila 
příležitost, že tento pěvecký sbor 
v těchto dnech koncertuje v Ostra-
vě a okolí. Soubor Chysostomos je 
z východního Slovenska z Vranova 
nad Topľou, působí už 20 let, patří 
k řeckokatolické církvi, zpívá li-
turgické písně a to slovensky a sta-
roslověnsky. Dirigentkami tohoto 
asi 30 členného souboru jsou Anna 
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Maťasová Kalnassy a Stanislava Tatárová. S úspěchem koncertují v řadě evropských zemí 
včetně ČR.

Jejich koncert byl asi hodinový, v průvodním slově k jednotlivým písním se publikum do-
zvědělo hodně o historii souboru i slovenské řeckokatolické církve, která byla od roku 1950 
až do roku 1989 s přestávkou v roce 1968 tvrdě pronásledována komunisty.

Byl to nádherný adventní koncert, úspěch u publika byl veliký.
AV.

Adventní koncert
V neděli 16. 12. 2018 se konal ve vzájemné spolupráci sdružení Nezávislých a Obce 

Ludgeřovice tradiční Adventní koncert. Více jak stovka účinkujících z Janáčkovy konzerva-
toře Ostrava a gymnázia v Orlové předvedla to nejlepší ze svého repertoáru. Byl to neskuteč-
ně krásný zážitek, který všechny přítomné, a nebylo jich málo, příjemně naladil do vánoční 
pohody. Po koncertu se velká část hostů z řad zaměstnanců obce, zastupitelů a Nezávislých 
sešla k přátelskému posezení v sále Obecního domu. Velké poděkování patří všem sponzo-
rům, díky nimž se akce mohla konat, farnosti Ludgeřovice za možnost uspořádat koncert 
v kostele a studentům Střední školy hotelnictví, gastronomie a služeb ze Šilheřovic, kteří 
pro hosty připravili lahodné občerstvení.

Alena Janošová, místostarostka obce Ludgeřovice
fotografie AV., Anna Janošová
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Kalendář akcí
 4. – 6. 1. 2019 Tříkrálová sbírka Charity Hlučín (celá obec)

 5. 1. 2019  Výroční členská schůze SDH Ludgeřovice (sál Obecního domu)

 6. 1. 2019 Novoroční koncert (kostel sv. Mikuláše)

 8. 1. 2019  Tři králové v Klubu důchodců Vrablovec  
(Společenský dům na Vrablovci)

11. 1. 2019  Výroční členská schůze SDH Vrablovec  
(Společenský dům na Vrablovci)

12. 1. 2019 Obecní ples (sál Obecního domu)

15. 1. 2019  Veřejná schůze uličního výboru Vrablovec  
(Společenský dům na Vrablovci)

18. 1. 2019  Výroční členská schůze Klubu turistů Ludgeřovice  
(vinárna Obecního domu)

19. 1. 2019 Školní ples (sál Obecního domu)

20. 1. 2019 Maškarní ples pro děti MŠ Ledňáčci (sál Obecního domu)

22. 1. 2019  Výroční členská schůze Klubu důchodců Vrablovec 
(Společenský dům na Vrablovci)

23. 1. 2019  Výroční schůze Klubu důchodců Ludgeřovice  
(sál Obecního domu)

26. 1. 2019 Farní ples (sál Obecního domu)

 1. 2. 2019 Ples f irmy HP Trend (sál Obecního domu)

 2. 2. 2019 Ples ČČK Vrablovec (sál Obecního domu)

 9. 2. 2019 Hasičský ples (sál Obecního domu)

12. 2. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec  
(Společenský dům na Vrablovci)

16. 2. 2019 Večírek Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)

17. 2. 2019 Maškarní ples pro děti SRPDŠ (sál Obecního domu)

23. 2. 2019 Ples TJ Ludgeřovice (sál Obecního domu)

26. 2. 2019  Maškarní rej v Klubu důchodců Vrablovec  
(Společenský dům na Vrablovci)
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Čistota ovzduší na Ostravsku
12. listopadu se na naší škole konal projektový den pod názvem ,,Čistota ovzduší na 

Ostravsku“. Naši školu navštívili odborníci z VŠB-TU a seznámili žáky s problematikou 
prachových částic, vysvětlili pojmy emise, imise a představili největší znečišťovatele v Mo-
ravskoslezském kraji. Po přednášce následovaly pokusy, které byly zaměřeny na analýzu pra-
chových částic, porovnávání vzorků znečištěné vody z různých zdrojů a přístrojové měření 
polétavého prachu. Na závěr si naši emisaři připravili vtipnou scénku na téma ,,Jak topit 
v zimním období“, která zároveň měla vzdělávací charakter.

Tímto děkujeme za návštěvu VŠB a věříme, že se bude spolupodílet na podobných ak-
cích, jako byla tato. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA

Mgr. Hana Halodová

Krajské kolo ve stolním tenise
29. listopadu se žáci naší školy 

ve složení kapitána Jakuba Lise, 
Filipa Šenkeříka a Antonína Tho-
mánka z VIII. B zúčastnili Kraj-
ského kola III. kategorie ve stolním 
tenise. Na tento turnaj se sjela vel-
mi silná družstva a boj o medaile 
byl velmi vyrovnaný. Nakonec naši 
borci vybojovali 2. místo za ostří-
lenými sportovci z Oder.

Chlapcům za skvělé umístění 
a vzornou reprezentaci děkujeme 
a přejeme jim v dalších ročnících této soutěže alespoň tak výborné umístění jako v r. 2018. 
Sportu zdar! 

Mgr. Dagmar Navrátilová
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Den otevřených dveří 2018 v základní škole
Tato velká tradiční předvánoční akce se letos konala 29. listopadu. Na její přípravě a provedení 

se podíleli zaměstnanci školy, žáci a jejich rodiče. Připraven byl velký adventní jarmark široké 
škály výrobků dětí a rodičů, které za symbolické ceny prodávali. Dopoledne všechny přítomné 
(přišly i děti z místních mateřských škol s učitelkami a rodiči) ve vstupní hale vánočně vyzdobené 
školy přivítal ředitel školy Mgr. Karel Moric a začalo setkání u nazdobeného vánočního stromu 
s jáhnem zdejší farnosti Mgr. et Mgr. Zdeňkem Uhrem, který dětem a rodičům zajímavě poví-
dal o historii, významu a proměnách vánoc za staletí, nakonec strom posvětil. Děti pak zazpívaly 
několik adventních písniček. Jáhen povídal o vánocích dvakrát, nejdříve pro mladší žáky a jejich 
rodiče a pak pro ty starší. Všichni se pak rozešli po budově školy na jarmark, prohlédnout si učeb-
ny a zajímavé chemické pokusy žáků. V 15 hodin byla škola plná návštěvníků, přišli i starosta 
obce Mgr. Daniel Havlík a místostarostka Ing. Alena Janošová. Ve vstupní hale žáci návštěvní-
kům zpívali vánoční písničky. Ve školní jídelně bylo připravené pohoštění, kterému dominovaly 
výborné voňavé bramborové placky. V 17 hodin byl den otevřených dveří slavnostně ukončen 
venku před školou rozsvícením krásného velkého školního vánočního stromu.

Den otevřených dveří naší základní školy se opravdu vydařil. Všichni, kteří ho připravo-
vali, si zaslouží uznání.

AV.

Vánoční zpívání
Předvánoční čas zahájili naši 

žáci druhých a čtvrtých tříd 
mnoha vystoupeními. Po dobu tří 
týdnů pilně nacvičovali vánoční 
koledy, které v hudebním dopro-
vodu zazpívali na Dni otevřených 
dveří, v Obecním domě na vá-
nočních trzích, při rozsvěcování 
vánočního stromu na Menšíkové 
louce a udělali radost i klientům 
Charity. Svými písněmi potěšili 
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Vítání zimy s rozsvícením vánočního stromu na Vrablovci
Spolek dobrovolných hasičů Vrablovec už po čtvrté uspořádal vítání zimy na Vrablov-

ci. Letos se uskutečnilo 30. listopadu ve Společenském domě na Vrablovci a před ním. 
Byla to akce se zajímavým programem. Začala v 16 hodin, fungoval bohatý svépomocný 
bufet, nechyběl malý vánoční jarmark, balónky a soutěže pro děti, hudba. Lidí přišlo 
hodně od malých capartů až po pokročilé penzisty. Vánoční strom slavnostně rozsvítili 
v 18:30 hodin.

SPOLKY

nejen své rodiče, ale vykouzlili úsměv na tvářích všech návštěvníků, kteří na tyto akce za-
vítali.

Vánoce jsou za dveřmi, proto všem přejeme klidné a radostné prožití nejkrásnějších dnů 
v roce.

Mgr. Kateřina Dočárová

Cambridge zkoušky
Již druhým rokem se na naší škole pořádají Cambridge Exams – oficiální mezinárodní 

zkoušky z anglického jazyka. V roce 2018 jsme se kvůli velkému počtu zájemců rozhodli 
uspořádat zkoušky ve dvou termínech. První kolo bylo určeno starším žákům, kteří 3. pro-
since absolvovali písemnou i ústní část pro úroveň KET for Schools. Její úspěšné složení 
potvrzuje znalost angličtiny na úrovni A2 podle Společného evropského referenčního rámce 
pro jazyky (CEFR). Vydaný certifikát potvrzuje, že kandidát dokáže anglický jazyk použí-
vat v základních životních situacích. Výsledky této zkoušky budou známy již v lednu, což 
zvláště žákům 9. ročníků umožní zvýšit šanci na úspěch u přijímacího řízení. Druhé kolo 
zkoušek bude určeno mladším žákům (3. až 6. třída), kteří své znalosti podrobí zkoušce na 
jaře 2019. Náš hlavní cíl je žáky motivovat a neustále zvyšovat úroveň anglického jazyka 
našich žáků.

Mgr. Jitka Šílová
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Vše se podařilo, vrablovecký vánoční strom je krásný, pořadatelé v čele s předsedkyní 
spolku Marií Blokešovou mohou být spokojeni.

AV.

Mikuláš v Klubu důchodců Ludgeřovice
V pátek 7. prosince členové klubu zcela zaplnili sál Obecního domu. Čekání na Mikuláše 

jim zpříjemňovala hudba ARÉNA a hodně veselé vystoupení členů Klubu důchodců Vrab-
lovec scénou „slepice a jejich kohout“ převzatou ze známého televizního provedení s mimem 
Jaroslavem Čejkou. Mikuláš a jeho doprovod pak všechny v sále obešli a rozdali dárky při-
pravené výborem klubu, všichni pochopitelně dostali stejné. Byl to veselý Mikuláš, čerta 
nikdo nebral vážně. Večer pak ještě dlouho pokračoval večeří a tancem.

Celá akce byla výborem klubu zkušeně připravená i provedená, vydařila se.

AV.

Oslava svatého Mikuláše v Klubu důchodců Vrablovec
V  úterý 11. prosince proběhla mikulášská nadílka ve Společenském domě na Vrablovci, 

kde se pravidelně scházíme. Naše členky vyzdobily stoly vánoční dekoraci a vytvořily tak 
krásnou vánoční atmosféru. Po krátké schůzce zazvonil zvoneček a vešel Mikuláš, anděl 
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a čert, aby nám rozdal mikulášské balíčky. Přišly za námi také Mgr. Petra Řezáčová, mís-
tostarostka Hlučína a Bc. Sabina Lorencová, koordinátorka komunitního plánování MěÚ 
Hlučín, které přinesly všem členům čokoládového Mikuláška. Po dobré svačince jsme si 
zazpívali vánoční písničky za doprovodu 3 harmonik. Všichni odcházeli spokojeni.

Eva Vojevodová
předsedkyně KD Vrablovec

Lesní školka na Vrablovci vykročila do nového roku
Advent byl ve Vrabčím hnízdě bohatý na nejrůznější akce a setkání, nový rok začne poklidně.

Máme za sebou advent, na který budeme ještě 
dlouho vzpomínat. Ve školce jsme zažili magickou 
mikulášskou slavnost, kdy za námi Mikuláš přišel 
přímo z lesa a děti obdaroval venku u ohně. V jurtě se 
také sešly maminky na společném tvoření adventních 
věnců a domů si odnesly krásné věnce vyzdobené 
pouze ozdobami z lesa. Ani tatínci nezaostávali a se-
šli se společně s dětmi o třetí adventní sobotě na dílně 
se dřevem, kdy pomáhali vyrobit betlém z dřevěných 
polínek. Děti byly z betléma nadšené, nejvíce se jim 
líbila Marie s Ježíškem v jesličkách z jehličí. Rodiče 
s dětmi se poslední den před vánočními prázdninami 
sešli, aby si prošli nachystanou adventní spirálu, která 
symbolizovala ztišení a cestu do nitra. Ve středu spirály hořela svíčka s betlémským světlem, které 
si každý mohl odnést domů ve vlastní lucerně.

Po celý advent si děti hrály v lese, zpívaly a učily se básničky. Tvoření bylo v tomto čase tradič-
ní, děti si v jurtě zdobily stromeček oříškovými ozdobami, pekly v troubě vlastní cukroví, nebo 
vyráběly vrkoče.

I v zimě tráví děti z lesní školky celé dopoledne venku. Zima ale už nikoho nezaskočí, děti 
v lesní školce jsou výborně vybavené do mrazu i do bláta a zimu si užívají, i když je pod nulou. Na 
oběd se vždy jdou ohřát do jurty, kde v zimním období zůstávají až do příchodu rodičů po 15 ho-
dině. V jurtě je díky kamnům mnohdy i 23 stupňů.
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V lednu pojede delegace z ludgeřovické lesní školky na exkurzi do Německa a to konkrétně do 
několika berlínských lesních školek. O tom, co tam zažijeme, vás zase budeme informovat příště.

Od prosince probíhá v jurtě lesní školky vždy jednou měsíčně beseda pro nové zájemce o do-
cházku. Na besedě se rodiče dozví mnohé o tom, co děti v lesní školce zažívají, proč je pro ně 
přínosem učit se a pobývat v lese a jak takové učení vlastně vypadá. Rodiče také často zajímá, co 
dětem do lesní školky pořídit, aby je nic nezaskočilo. Beseda pro zájemce o docházku se uskuteční 
v pondělí 28. ledna v 16.00 na Vrablovci.

Děkujeme všem, kteří nás v minulém roce v lesní školce navštívili, a těšíme se na všechna se-
tkání, která přinese nový rok. Děkujeme také všem, kteří nás v minulém roce podporovali.

Ze srdce všem obyvatelům Ludgeřovic přejeme krásný nový rok 2019 plný zdraví a dobré ná-
lady.

Za tým Vrabčího hnízda
Mgr. Tereza Sládečková, koordinátorka lesní školky

Předvánoční setkání zahrádkářů
Podle už dlouholeté tradice se sešli, aby zhodnotili letošní činnost a výsledky svého spolku 

a přátelsky spolu poseděli. Letos se setkali 8. prosince v salonku restaurace v Obecním domě. 
Přišli členové výboru spolku se svými životními partnery a dále nejaktivnější členové, kteří se 
účastnili brigád v areálu moštárny a v podzimní kampani zpracovávali v moštárně ovoce na mošt, 
celkem 34 osob.

Všechny přivítal dlouholetý předseda Bruno Drobík, poděkoval těm, kteří pomohli udržet 
areál moštárny v dobrém stavu a pomohli zpracovat ovoce z letošní nadúrody v moštárně. V le-
tošní moštovací kampani se vylisovalo přes 5 tisíc litrů moštu z 11 tun jablek, hlavně díky těmto 
členům spolku: Vilém Kovář, Pavel Kubina, Josef Fuss, Josef Važík, Oto Návrat.

Po krátkém vystoupení předsedy servírky restaurace a členky spolku postupně podávaly kávu, 
koláče, víno, večeři. Vládla přátelská atmosféra, hodnotilo se, vzpomínalo, tak jak to na takovém 
setkání má být. Dost se mluvilo i o tom, že na jaře příštího roku bude na výroční členské schůzi 
volen nový předseda a všichni členové výboru spolku. Při volbě dojde pravděpodobně k význam-
nému omlazení, protože dost členů současného vedení už má přes 80 let věku.

Setkání se vydařilo, trvalo asi 6 hodin, všichni odcházeli spokojení.

zleva Vilém Kovář, Pavel Kubina, Josef Fuss,  
Josef Važík, Oto Návrat

Vedení spolku – zleva Jan Machala, Kamil Bunček, 
Bruno Drobík, Adolf Vjačka

AV.
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Výstava holubů v areálu ludgeřovických chovatelů
8. prosince se uskutečnila již tradiční výstava úspěšných holubů od chovatelů z oblasti 

Hlučínsko, kde působí 7 chovatelských spolků s celkem asi 116 chovateli. Jednotlivé spolky 
se v pořadatelství výstav střídají, letos ji pořádali ludgeřovičtí. Výstava se však vždy koná 
v Ludgeřovicích, protože místní chovatelé mají v celé oblasti k tomu nejvhodnější areál. Le-
tos bylo vystaveno celkem 120 holubů s nejlepšími výsledky v návratech z dalekých výjezdů 
po republice i po sousedních zemích. Vystaveni byli i nejpěknější a nejlépe urostlí holubi.

Hodnotitelská komise hodnotila holuby v řadě kategorií, pro chovatele těch nejlepších 
byly připraveny tradiční poháry. Bez úspěchů nezůstali ani domácí chovatelé.

AV.

Statistiky zásahů hasičů v roce 2018
Uplynulý rok hodnocen očima hasičských čísel.

Rok opět změnil svou koncovku a tak nezbývá, než v prvním čísle zpravodaje opět udělat 
pomyslnou čáru za výjezdovou činností roku loňského. Tato čára je všem čistě pracovní, 
symbolická. S ohledem na svátky totiž mohu poreferovat do 14. prosince, kdy musím pro po-
třeby článku hodnocení uzavřít. Snad tak byly svátky klidné a to i včetně Silvestra. Datum 
hodnocení totiž pro nás hasiče nehraje roli. Sezónu hodnotit lze, ale naši činnost nikoliv. 
Stále se tedy scházíme dle potřeby k zásahům, výcviku, opravám a údržbě a v období přelo-
mu roku také akcím – vánoční strom, Mikuláš, Štěpánská. Tam všude jste nás mohli vidět. 
Na silvestra pak doufám, že ne.

Jak tedy vypadal loňský rok očima čísel. Celkově byl v obci nutný zásah hasičů 
40 krát. Toto číslo je zhruba stálé, ale patří k lehkému nadprůměru v porovnání s ostat-
ními léty. Konkrétně naše jednotka pak zasahovala u sedmnácti vážných zásahů v obci 
a jejím okolí, a u 14 neakutních zásahů, kdy je zásah nutný, ale nejde o život a čas – např. 
neakutní čerpání vody, likvidace obtížného hmyzu apod. Z našeho pohledu pak tedy 
takový průměrný rok.

Konkrétně to pak vypadalo takto:
27. 3. 2018 – transport pacienta – O půl desáté ráno jednotka vyjela dopomoci záchranné 
službě s pacientem.
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13. 4. 2018 – požár chat v Bobrovníkách – Jednotka vyjela k velmi závažnému požáru 
chat v chatové oblasti. Pro popálenou osobu letěl vrtulník, byly zde tlakové láhve. Jednotka 
zasahovala pět hodin.
24. 4. 2018 – dopravní nehoda na křižovatce u kostela – Jednotka vyjela podpořit jednotku 
HZS, protože první informace od volajících zněla, že vozidlo začíná hořet. Toto se nepotvr-
dilo, zraněné odvezla záchranná služba, jednotka pak pomohla odtahové službě s naložením 
vozidel.
27. 5. 2018 – transport pacienta, ul. Uzavřená – Opět jsme transportovali jednoho z našich 
spoluobčanů, tentokrát pomocí transportní plachty.
31. 5. 2018 – požár hospodářské budovy – Jednotka vyslána do Markvartovic, kde hořela 
budova vedle rodinného domu.
21. 6. 2018 – náraz auta do stromu – Jednotka vyslána k dopravní nehodě. Těsně před osob-
ním vozidlem spadl strom, do kterého vozidlo následně narazilo.
9. 7. 2018 – požár pole – V Hati začalo hořet při žních na poli. Jednalo se o velkou plochu.
23. 7. 2018 – akutní likvidace hmyzu – Jednotka vyslána do azylového domu, kde hmyz 
ohrožoval matky s dětmi.
23. 7. 2018 – požár lisovaného papíru – O dvě hodiny později jednotka vyslána pro změnu 
cisternou, tentokrát na okraj Hlučína.
30. 7. 2018 – odchyt hada – Jednotka vyslána odchytit hada v obci. Naštěstí potvrzená 
užovka.
18. 8. 2018 – požár RD – Kuchyň rodinného domu v obci zachvátili plameny.
25. 9. 2018 – pád stromu na pergolu – Po silných větrech nevydržel strom na ul. Vrablo-
vecká.
11. 10. 2018 – požár RD – Sklepní prostory rodinného domu v obci zachvátily plameny. 
Majitel nám vysmekl veřejnou pochvalu za včasný a rychlý zásah pomocí ludgeřovického 
zpravodaje. Děkujeme.
9. 11. 2018 – transport pacienta – Opět dopomoc záchrance v obci.
15. 11. 2018 – požár RD – Jednotka vyslána na Rovniny. Požár dvojgaráže se značnou 
škodou na majetku.
20. 11. 2018 – požár auta – Osobní automobil na Nové Hlučínské zachvátily plameny.
22. 11. 2018 – vozidlo v potoce – Jednotka vyslána k případu pádu osobního automobilu do 
koryta ludgeřovického potoka. Vozidlo vytaženo až pomocí hydraulické ruky.

Dne 15. prosince rovněž proběhlo cvičení našich hasičů v obci Šilheřovice. Námětem byl 
požár tamní školy s následnou evakuací dětí.
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Loňský rok tedy nejvíce prověřil naší zánovní cisternu, ohňů bylo nespočet. Jednotka 
navíc od poloviny roku zasahovala z nového působiště na rozhraní Ludgeřovic a Markvar-
tovic. Tuto dočasnou základnu obývá i letos. Všichni se ale jistě již těší na opravené, důstojné 
zázemí základny původní.

Všem našim příznivcům, ale i ostatním spoluobčanům přejeme příjemný nový rok.

Ing. David Lange, hasiči obce Ludgeřovice

Reportáže z výletů skautů
Během prosince jsme se všemi oddíly našeho skautského střediska pod-

nikli výlety do blízkého i dalekého okolí. Reportáže z výletů si můžete 
přečíst níže. V neděli 16. 12. jsme tradičně přinesli do kostela betlémské 
světlo. Koncem roku jsme měli společné výroční a vánoční setkání v mys-
livecké chatě na Ostříži.

Benjamíni na zimní výpravě do ZOO
V sobotu ráno jsme se vydali autobusem a trolejbusem do ZOO. První zastávka byla 

u plameňáků, kteří se schovávali v teplém skleněném výběhu. Viděli jsme je pěkně zblízka 
a zkoušeli jsme je všechny spočítat. Tam jsme si rozdali kartičky se zvířaty k vyplnění úkolů. 
Podle ZOO mapy jsme pokračovali dál, ve výběhu jsme hledali vzácnou pandu červenou, 
která se před námi schovávala, ale pak jsme ji konečně spatřili! Pokračovali jsme dál a za-
slechli jsme zpěv koled, který se ozýval z živého Betléma, uprostřed ZOO. Chvíli jsme se 
zastavili a poslouchali. Protože nám, ale 
už byla zima a chtěli jsme svačit, využili 
jsme možnosti pobýt ve výukovém cen-
tru vedle opic. Zde jsme si udělali delší 
přestávku a kromě jidla a tepla, jsme vy-
ráběli vánoční ozdoby, zdobili perníčky, 
lili olovo a vyráběli jsme z lůje a semínek 
krmítka pro ptáky, které jsme pak zavě-
sili ptákům venku kolem výběhů. Dalším 
úkolem bylo očistit slona (Libomora) od 
bláta. Ve výběhu slonů jsme pak opravdu 
viděli péči o slona. V zadní části ZOO 
jsme si zahráli na kopci na hřisti, splnili 
poslední dva úkoly, dali si horký čaj z termosek a svačinu. Kolem orlosupů a orlů se vydali 
horní lesní stezkou zpět domů.  

st. Lidu 

Světlušky nocovaly v klubovně
V pátek večer se sešlo jedenáct světlušek a dvě Lucky-vedoucí u fary. Všechny jsme si s se-

bou přinesly spacáky a karimatky potřebné pro přespání v naší skvělé klubovně. Aby se nám 
dobře spalo, vyrazily jsme nejprve na večerní procházku. Vydaly jsme se tentokrát jižním 
směrem na Ostříž. U kříže jsme našly svítící lucernu. Kontrast tmy a světla nám připomněl 
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úkol světlušek svítit ostatním dobrými skutky, laskavostí, 
ochotou, veselostí Po návratu a večeři z domácích zásob jsme 
stihly pár her. A pak umýt, vyčůrat, pomodlit a spát. Večerní 
pohádka byla o Lucince a kouzelné lucerně. 

Následujícího dne pár ranních ptáčat vyrazilo s Luckou 
do kostela, další chystaly snídani a jen pár spáčů vydrželo 
zachumlaných ve spacácích na teplé vytápěné podlaze až do 
budíčku. 

Po rozcvičce byla vánočka a rády jsme přijaly pozvání otce 
Václava na horké kakao (my vedoucí kofeinové:o). 

Po deváté hodině jsme vyrazily do Černého lesa. Hlína 
byla zmrzlá, listí šustilo, holé koruny stromů odkrývaly ta-
jemství ptačích hnízd a jmelí se zelenalo.  Před polednem 
jsme dorazily k Pudingovým domů, a protože se holky 
osvědčily už ráno, když samy nachystaly snídani, uvařily si 
samy i vydatnou polévku na oběd. Po siestě jsme si s Luckou 
ještě vyrobily andělíčky ze stužek a korálků. A před půl čtvr-
tou už hajdy ke klubovně a domů.

st. Lulu
 

Skautky na výpravě na Staré Hamry
Výprava 14 – 15. 12. 2018 V pátek večer jsme jeli na chatku ve Starých Hamrách. Byli 

jsme překvapeni s tolika sněhu. V chatce jsme se vybalili a dali si večeři, když jsme se nave-
čeřeli, tak jsme šli ven. Večer jsme ještě hráli hru pravda a lež. Pak jsme se pomodlili a šli 
jsme spát. V sobotu ráno budíček 7:15 měli jenom ti, kteří šli dělat snídani, ale nakonec jsme 
se probudili všichni.

Na snídani jsme měli super vaječinu 
s kafem, s čajem a někteří i s kofolou. 
Chvilku jsme byli vevnitř, ale pak jsme 
šli ven do sněhu ti kteří neměli boby 
nebo kruhy brali černé pytle. Šli jsme po 
lese asi necelé dva kilometry. Ve sněhu 
jsme dělali andílky. Když jsme dorazili 
na to místo udělali jsme čtyři dráhy na 
kterých se jezdilo dělali jsme tam i závo-
dy na pytlích naplnili jsme pytle sněhem 
a jelo to s námi, že to skoro nezastavilo. 
Haki mezi tím postavila rodinku sně-
huláků. Cestou zpátky do chatky jsme 
jezdili taky, někteří dělali cestou zpátky 

vláček, pytle byli úplně roztrhané. Vrátili jsme se a dali si oběd. Pak jsme někteří odpočívali. 
Jak byl večer dali jsme si večeři a potom jsme hráli hru na dvě skupiny museli jsme hádat 
příběh pantomimou u té hry jsme se hodně nasmáli. Na konec jsme si sbalili batohy vyrazili 
jsme na cestu zpátky. Moc jsme si to užili, bylo to super. 

st. Kaše (12 let)
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ZAJÍMAVOSTI

Muzeum Hlučínska zve na výstavu
Snad každý z nás se někdy setkal s prostorovými papírovými 

vystřihovánkami – betlémy či pohádkovými knížkami, které lze 
jednoduše rozložit do trojrozměrné podoby a pohybem prstů „oži-

vovat“ jednotlivé výjevy. Málokdo však 
dnes u nás zná autora těchto důmysl-
ných a milých dětských knížek. Vojtěch 
Kubašta byl ilustrátorem a zároveň ge-
niálním tvůrcem prostorových knížek, 
panoramatických pohlednic, vystřiho-
vánek a dalších. Je paradoxní, že ve světě 
se proslavil víc než ve vlasti. Jeho díla se 
totiž v milionových nákladech exporto-
vala do ciziny, zatímco doma byla spíše 
podpultovým zbožím. Výstavu prosto-
rových obrázků Vojtěcha Kubašty nyní 

Předvánoční vlčí stezkou
Začátek výpravy dnes 15. 12. 2018. 

Přišli jsme na faru u kostela sv. Mikuláše 
v Ludgeřovicích a poté co jsme měli ná-
stup jsme se přesunuli na zastávku, odkud 
jsme jeli autobusem na zastávku jménem 
Hornické muzeum. Poté, co jsme vystou-
pili, jsme se přesunuli na zastávku, odkud 
jsme autobusem 34 jeli na zastávku jmé-
nem Hájenka. Od té jsme šli do tělocvičny 
v Bobrovníkách. Tam jsme šli do šatny. 
Pak do sportovní haly a hráli jsme tam mí-
čové hry a také jiné hry. Při úrazu kama-
ráda Vlaka jsme mu pomohli donesením kapesníku, protože měl nos plný krve. Po ošetření 
Vlaka, který šel do šatny, jsme pokračovali ve hře. Po chvíli se přidal i Vlak. Pak jsme šplhali 
na lana a železné tyče. Po skončení jsme šli zpátky do šatny a tam jsme si vytáhli z batohu 
svačiny a dali jsme si oběd. Po obědě jsme se převlékli, vzali jsme si boty a šli jsme ven na 
hřiště co bylo poblíž. Pak jsme šli do lesa, tam jsme hráli nálety a jiné hry, třeba potopa. 
Pak jsme šli a dali jsme si přestávku na pití u vodojemu. Pak jsme šli dál, došli k cestě a tam 
jsme hráli „vlci a srnky“. Pak jsme došli k poslednímu rybníku v Ludgeřovicích. Tam jsme 
hráli „od stromu ke stromu“. Pak jsme zase šli a došli jsme na Ostříž. Tam jsme si dali další 
přestávku na pití a hry, třeba schovku. A pak jsme šli ke klubovně. Výprava byla super.

br. Nervík (10 let)
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ve spolupráci s Letohrádkem Mitrovských přináší Muzeum Hlučínska. Celkem se před-
stavuje více než 150 originálních ilustrací, ať již jde o betlémy, dioramata, dětské knihy, či 
prostorové pohlednice. Nejstarší z prezentovaných předmětů pochází z konce čtyřicátých 
let. Zajímavostí je, že na výstavě jsou k vidění i knihy v nejrůznějších jazykových mutacích. 
Namátkou zmiňme alespoň pohádkové knížky v japonštině, korejštině, arabštině, maďar-
štině nebo nizozemštině. Nechybí ani ilustrace, které Kubašta vytvořil pro studium Walta 
Disneye. Výstava zachycuje v podstatě celé období autorovy tvorby. Nejmladší z vystavených 
artefaktů vytvořil Vojtěch Kubašta nedlouho před svou smrtí v roce 1992. Součástí je také 
interaktivní koutek s vánoční hrou. Výstava je k vidění na hlučínském zámku od 4. prosince 
do 3. února 2019.

Z kroniky obce za rok 2000
Zde je šikmým písmem doslovný opis zápisu v kronice obce Ludgeřovice za rok 2000:

Úvodem
Rok 2000 byl ve své první hodině v obci nebývale hlučný. Řada zejména mladších občanů 

vítala významnou změnu letopočtu nebývale velkým počtem rachejtlí a jiných hluk a oheň produ-
kujících nástrojů. Vše se to naštěstí obešlo beze škod na zdraví a majetku.

Rok 2000 byl teplý. Mírná zima vyvrcholila počátkem března třemi bouřkami s blesky, kroupa-
mi a hromobitím. Ta poslední byla 9. března a co do intenzity se vyrovnala nejsilnějším bouřkám 
v létě. Od druhé poloviny dubna se střídala velmi teplá období s poledními teplotami přes 20 °C, 
kdy tyto často překračovaly 30 °C, s obdobími chladnějšími a to až do poloviny října. Podzim byl 
spíše teplý a pravá zima se sněhem a celodenním mrazem začala až 30. prosince. Zaznamenány 
nebyly žádné škody způsobené rozmary počasí.

30. dubna se péčí obecního úřadu a místních hasičů konala v parku pod zdravotním střediskem 
slavnost stavění máje vedená snahou obnovit pěknou tradici.

V průběhu roku byl předmětem živých diskusí záměr obce propojit novou komunikací silnici 
z Hlučína (novou) s ulicí Markvartovickou v místě ulice Budovatelské. I když šlo o dlouhodobý 
záměr, který není z finančních důvodů v nebližších letech realizovatelný, vyvolal silné protesty 
občanů z rodinných domků na ulici Budovatelské.

V listopadu se poprvé konaly volby do zastupitelstva kraje. Účast voličů byla nízká – jen 32 %, 
v obci vyhrála s velkým náskokem volby ODS, když získala 37 % podaných hlasů.

K významným akcím patřilo například odhalení pomníku obětem válek na místním hřbitově, 
zřízení internetové stránky obce, rekonstrukce obřadní síně a vstupu obecního úřadu, zpevňování 
hrází rybníků a břehů potoka, pokračování v rekonstrukcích chodníků a sportovišť u školy.

Na jiné působiště odešel pan farář Msg. Radovan Hradil, novým farářem ludgeřovické farnosti 
se stal P. Jan Kučera.

V prosinci požádal starosta obce pan Ing. Bernard Lukáš o uvolnění z funkce starosty. Podle jeho 
slov jej k tomuto rozhodnutí vedly věk (63 let) a tomu odpovídající již nedobrý zdravotní stav, dále 
některé nedávné postoje vrcholových politiků, ale i skupiny občanů a členů obecního zastupitelstva 
k řešení vážných problémů našeho státu a obce. Obecní zastupitelstvo na svém zasedání konaném 
4. prosince jeho žádosti vyhovělo a stanovilo datum uvolnění a volby nového starosty na 3. ledna 
2001.
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Tříkrálová sbírka
Tak jako v řadě jiných obcí konala se i u nás tříkrálová sbírka organizovaná katolickou charitou. 

Koledníci chodili od domu k domu se zapečetěnými pokladničkami. V obci vybrali celkem 27 tisíc 
Kč, ty byly použity na financování rekonstrukce hospodářských farních objektů na Domov svatého 
Mikuláše pro staré občany a vozíčkáře.

Pomník obětem válek
Dne 28. října byl slavnostně odhalen opravený a rekonstruovaný pomník obětem válek na hřbi-

tově. Rekonstrukce byla financována z veřejné sbírky a z prostředků obce. Dosavadní pomník byl 
zejména doplněn o černé žulové desky se jmény 242 obětí II. světové války pocházejících z naší 
farnosti. Na slavnosti promluvili pan starosta Ing. Bernard Lukáš a předseda přípravného výboru 
pan Rudolf Hájek.

Internetová stránka obce
Tato internetová stránka byla pro potřeby obecního úřadu otevřena pod názvem http://ludge-

rovice zde.cz. Na této stránce obecní úřad uveřejňuje řadu informací o obci, o činnosti orgánů obce, 
obecního úřadu, občanských sdružení a podobně a to včetně řady fotografií. Od 13. listopadu byla 
v obecní knihovně instalována veřejná internetová stanice. Na chodbě obecního úřadu a ve škole 
byly zprovozněny internetové stanice jako „informační centra pro občany a návštěvníky obce“.

Rekonstrukce v budově obecního úřadu
V průběhu roku byly dokončeny dvě významné akce, a to rekonstrukce obřadní síně a re-

konstrukce a zakrytí vstupního schodiště. Obřadní síň včetně přilehlé chodby ve druhém 
podlaží obecního úřadu byly prostorově upraveny, doplněny novým nábytkem, koberci, osvět-
lením a klimatizací. Nyní mohou sloužit např. i pro konání komorních koncertů. Vstup do 
budovy obecního úřadu byl také zcela rekonstruován. Byla doplněna nájezdová rampa pro 
vozíčkáře a opraveno schodiště, byly vyměněny vstupní dveře a celé schodiště bylo nadkryto 
průhlednou střechou. Budova obecního úřadu je tak nyní bez překážek přístupná i pro tělesně 
postižené občany, na svatebčany čekající ve špalíru na snoubence už nebude pršet. Všechny 
tyto úpravy stály dohromady asi 1,5 milionu Kč.

Zpevňování hrází rybníků a břehů potoka
Povodně v roce 1997 donutily obec věnovat nemálo úsilí a peněz do preventivních opatření 

a akcí proti velké vodě. V roce 2000 byly opravovány a zpevňovány hráze na kaskádě obecních 
rybníků a byly upravovány břehy ludgeřovického potoka pomocí dřevěného hrazení a kamenných 
gabionů. Práce prováděla firma Škrobánek za nemalé peníze státu a obce.

Rozšíření služeb obecního úřadu občanům
Od 1. července začal obecní úřad v souladu s příslušnými novými právními předpisy vystavovat 

občanské průkazy a cestovní pasy, které do té doby vystavovala Policie ČR.

Matrika, ohlašovna
Matrika eviduje v tomto roce celkový počet uzavřených manželství 59, z toho civilních 14 a cír-

kevních 45. Celkový počet narozených dětí je 40, úmrtí 52. Nejstaršími občany jsou Josef Štefek 
a Alfons Böhm, oba mají letos 95 let.
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Komise sociální a zdravotní
Komise rozdělila sociálně potřebným, těžce zdravotně postiženým občanům v roce 2000 celkem 

61,5 tis. Kč. Příspěvek obdrželo celkem 12 občanů.

Komise pro projednání přestupků
Komise řešila v roce 28 přestupků, z toho 5 přestupků proti veřejnému pořádku, 8 přestupků proti 

majetku, 14 přestupků proti občanskému soužití a 1 přestupek proti pořádku ve státní správě.

Stavební úřad
Stavební úřad vydal v roce 24 územních rozhodnutí, 46 stavebních povolení pro plynofikaci 

rodinných domků, 91 ostatních stavebních povolení. Kolaudováno bylo 65 plynofikací rodinných 
domků a 86 jiných staveb.

Rozpočet obce
Obec v roce 2000 hospodařila takto:

Příjmy tis. Kč
daně z podnikání 14 726
daně z nemovitostí 576
ostatní daně 3 160
správní poplatky 286
dotace státu 3 088
přebytek z roku 1999 8 998
prodej majetku 449
ostatní příjmy 4 952
Příjmy celkem 27 237

Výdaje tis. Kč
údržba komunikací 2 385
dopravní obslužnost 667
odvádění a čištění odpadních vod 127
mateřské školy 761
základní školy 4 684
školní jídelna 2 628
bytové hospodářství 23
veřejné osvětlení 983
plynofikace 0
činnost místní správy 7 072
svoz odpadů, údržba zeleně 1 737
splátky půjček 625
sociální výpomoc občanům 62
ostatní činnosti 9 043
Výdaje celkem 30 172

Zpracoval kronikář Ing. Adolf Vjačka
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Některé události roku 2000 v ČR a ve světě:
 1. ledna spuštěno současné krajské uspořádání v ČR.
14. května vybojovali hokejisté ČR v Petrohradě titul mistrů světa.
25. července na letišti v Paříži havarovalo nadzvukové dopravní letadlo Concorde, za-
hynulo 113 lidí. Po havárii byl provoz letadel Concorde v krátké době ukončen. Od 
té doby nebyla zatím zkonstruována a do provozu uvedena žádná další nadzvuková 
dopravní letadla.
 2. listopadu na mezinárodní vesmírnou stanici nastoupila první stálá posádka.
11. listopadu v Kaprunu (Rakousko) uhořelo v lanovce na ledovec 155 lidí.
12. listopadu byly v ČR krajské a senátní volby.
20. prosince začala krize v České televizi se stávkou zaměstnanců a protestními akcemi 
obyvatel.
21. prosince spuštěn první blok nové jaderné elektrárny Temelín.
Zemřeli mezi jinými i tito významní herci a sportovci: herci Vladimir Ráž a Jiří Sovák, 
slavný motocyklový závodník František Šťastný a světoznámý český sportovec, běžec 
Emil Zátopek, čtyřnásobný olympijský vítěz.

AV.

INFORMACE A OZNÁMENÍ

O Z N Á M E N Í
Ve středu 15. 01. 2019 v 17:30 hod. se koná ve Společenském domě na Vrablovci

veřejná schůze Uličního výboru Vrablovec.

Jubilanti – prosinec 2018
Alžběta Bednaříková 93 let
Erna Kupcová 91 let
Ingeborg Salomonová 85 let
Marie Maxnerová 80 let
Rudolf Konetzný 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!
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Termíny svozů velkoobjemových a nebezpečných odpadů 
v obci Ludgeřovice v r. 2019

Níže uvedené termíny pro bezplatné odevzdání velkoobjemového a nebezpečné-
ho odpadu vyprodukovaného na území obce Ludgeřovice, budou moci pro likvidaci 
odpadů využít pouze občané s trvalým bydlištěm v obci Ludgeřovice. (Na požádá-
ní pracovníka svozové firmy při odevzdávání odpadů svůj trvalý pobyt prokážou 
příslušným platným dokladem).

Tyto svozy slouží pouze k likvidaci velkoobjemových a nebezpečných odpadů 
produkovaných provozem domácností. Stavební odpady a odpady mající původ 
produkce podnikatelskou činností zde odevzdat nebude možné.

Sobota 13. 04. 2019
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice  8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky) 12:00 hod. – 15:00 hod.

Sobota 27. 07. 2019
Na Návsi – u vrby  8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky) 12:00 hod. – 15:00 hod.

Sobota 12. 10. 2019
Parkoviště u Hostince na Vrablovci  8:00 hod. – 11:00 hod.
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice 12:00 hod. – 15:00 hod.

Jiří Olšák, vedoucí odboru výstavby, životního prostředí a údržby obce

Oznámení o změně ceny vodného od 1. 1. 2019
Na základě usnesení představenstva akciové společnosti SmVaK Ostrava a.s. 

byla v souladu s platnou legislativou schválena nová cena vodného s účinností od 
1. ledna 2019 takto:

Voda pitná (vodné) 39,18 Kč/m3 (bez DPH)
 45,06 Kč/m3 (vč. 15% DPH)

Nová cena bude uplatněna vůči odběratelům po prvním odečtu měřidel následujícím 
po 1. lednu 2019, popřípadě bude postupováno dle uzavřených smluvních vztahů mezi 
odběratelem a dodavatelem.

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce
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Rok 2018 ve Sdružení obcí Hlučínska
Rok 2018 byl ve Sdružení obcí Hlučínska opět plný kultur-

ních a společenských akcí, projektů a dalších aktivit směřujících 
k rozvoji a propagaci.

Se začátkem roku je tradičně spjata plesová sezóna, a proto 
ani v tomto roce nemohl chybět Bál Hlučínska. Jeho organizace 
se tentokrát ujala obec Bolatice. Na zámku v Kravařích přijalo 
v březnu v rámci Dne učitelů ocenění 35 pedagogů z Hlučínska. 

Druhá červencová neděle patřila opět Festivalu kultury a hlučínských řemesel, v rámci kterého 
se na Mírovém náměstí v Hlučíně již podesáté představily folklorní a taneční soubory a kapely 
z celého Hlučínska. Na podzim se již tradičně sešly scholy a chrámové sbory z regionu, aby si pro 
diváky připravily zážitek v podobě duchovní hudby. Organizace Setkání schol regionu Hlučínska 
se letos ujala obec Chuchelná, Setkání chrámových sborů regionu Hlučínska proběhlo ve Štěpán-
kovicích. V dubnu a říjnu proběhlo již tradičně „Darování krve se starosty Hlučínska“, kterého se 
zúčastnilo několik desítek občanů nejen z Hlučínska.

Rok 2018 byl pro Sdružení obcí Hlučínska opět úspěš-
ným v oblasti zisku dotací. Z Moravskoslezského kraje obdr-
želo letos finanční podporu na realizaci projektů „Manažer 
regionu Hlučínska II“ (doplatek dotace ve výši 20 000 Kč), 
„Festival kultury a hlučínských řemesel 2018“ (dotace ve výši 93 419,25 Kč) a „Manažer regionu 
Hlučínska III“ (zálohová dotace ve výši 100 000 Kč).

V prosinci 2018 byl 
ukončen projekt „Jak na 
výuku EVVO na Hlučín-

sku?“, a to vydáním metodických materiálů a pracovních 
listů o přírodě a krajině Hlučínska. Vzdělávací materiály obdržely pro účely výuky příro-
dovědných předmětů všechny základní školy v regionu. Projekt je spolufinancován Stát-
ním fondem životního prostředí České republiky. Rozpočet projektu činí 1 053 775,00 Kč 
(z toho dotace 843 020 Kč).

V roce 2018 pokračovala realizace také česko-polských projektů. Ve spolupráci s polský-
mi gminami Kietrz, Krzyżanowice a Pietrowice Wielkie byl zahájen projekt „Jak na inva-
zivní druhy rostlin na Hlučínsku a v polských gminách“. V rámci projektu postupně dochází 
k mapování výskytu těchto rostlin v celém příhraničním regionu, které pak bude podkladem 
pro jejich likvidaci. Dále proběhly ukázky likvidace těchto rostlin nebo exkurze za příklady 
dobré praxe do Morávky v Beskydech. Sdružení může na projekt získat dotaci až ve výši 
18 520,72 Eur. K dalším česko-polským projektům patří projekt „Hledání ztraceného času“, 
v rámci kterého probíhal sběr historických fotografií, fotografické workshopy a výstavy foto-
grafií. Projekt skončil v prosinci 2018 a schválená výše dotace činí 13 815,77 Eur.

V listopadu 2018 byl zahájen projekt „Hlučínsko a polské gminy se představují“, v rámci kterého 
vzniknou nové propagační materiály o Hlučínsku a proběhne letní soutěž pro návštěvníky regio-
nu. Sdružení obcí Hlučínska byla na tento projekt schválena dotace ve výši 28 471,60 Eur.
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Česko-polské projekty jsou spolufinancovány z Fondu 
mikroprojektů Euroregionu Silesia v rámci programu IN-
TERREG V-A Česká republika – Polsko.

Z operačního programu Zaměstnanost se podařilo Sdružení obcí Hlučínska získat dota-
ci na projekt s názvem „Rozvoj obcí a MA21 v SOH“, prostřednictvím kterého jsou zpraco-
vávány strategické plány vybraných obcí, zavádění MA21 v obcích nebo vzdělávací aktivity. 
Projekt bude pokračovat až do ledna 2020. Schválená dotace činí 2 243 306,25 Kč.

Více informací o regionu Hlučínska, aktivitách Sdružení obcí Hlučínska i jednotlivých 
obcí a měst, spolků a občanů naleznete na www.hlucinsko.com nebo na internetové televizi 
www.hlucinsko.tv.

Sdružení obcí Hlučínska přeje všem úspěšný vstup do roku 2019 a děkuje všem starostům 
a starostkám z Hlučínska a spolupracujících polských gmin, vedoucím souborů, občanům, 
spolkům, organizacím, podnikatelské veřejnosti a všem, kteří se nějakým způsobem podílejí 
a spolupracují na rozvoji a propagaci regionu.

Mgr. Lenka Osmančíková

Obec Ludgeřovice nabízí zájemcům z řad veřejnosti  
ke koupi pozemek parc.č. 3088/33 v k.ú. a obci Ludgeřovice
1)  Pozemek bude prodáván obálkovou metodou na základě nejvyšší nabídky. Nabídky se bu-

dou podávat v zalepené obálce na adresu Obecního úřadu v Ludgeřovicích, Markvartovická 
52/48, 747 14 Ludgeřovice v termínu do 15. 2. 2019 do 12.00 hod. Obálka bude označena 
nápisem „Pozemek parc.č. 3088/33 – NEOTEVÍRAT“

2)  Nejnižší nabídková cena je 850,– Kč/m2 + DPH a bude uvedena ve formátu Kč/m2 bez 
DPH.

3)  Zájemce je oprávněn učinit pouze jednu nabídku. 
4)  Vítězný zájemce bude ten, kdo učiní nejvyšší nabídku. Vyhodnocení provede komise složená 

z členů Rady obce Ludgeřovice v termínu do 15 dnů od ukončení podání nabídek. Pro případ, 
že bude podána vícero uchazeči nabídka se stejnou cenou, bude vybrán ten uchazeč, který 
podal nabídku jako prvý. Pro tyto účely bude přijetí každé nabídky opatřeno datem a přesným 
časem hodiny, minut a vteřin přijetí nabídky.

5)  Vítězný zájemce bude vyzván k uzavření kupní smlouvy se smlouvou o advokátní úschově 
v termínu do 15 dnů od data vyhodnocení nabídek. Úhrada kupní ceny a její vypořádání bude 
upravena smlouvou o advokátní úschově JUDr. Milana Čichoně, právního zástupce obce, ad-
vokáta ČAK 10149 se sídlem Kpt. Vajdy 3046/2, 700 30 Ostrava – Zábřeh. Vítězný zájemce 
bude povinen uhradit do 15 dnů od uzavření kupní smlouvy a smlouvy o advokátní úschově 
na účet advokátní úschovy prvou část kupní ceny ve výši 300.000,– Kč. Pokud tak vítězný 
zájemce v daném termínu neučiní, právní účinky kupní smlouvy zaniknou. V tomto případě 
komise k vyhodnocení nabídek vyzve k uzavření kupní smlouvy zájemce, který učinil druhou 
nejvyšší nabídku. Pokud byl prvý uchazeč vybrán ze dvou stejných nabídek, pak vyzve toho, 
kdo učinil návrh jako druhý s tím, že bude postupováno stejně jako v prvém případě. Pokud 
nesloží prvou část kupní ceny ani tento uchazeč budou postupně vybíráni uchazeči podle 
pořadí, v jakém se umístili a bude postupováno stejně jako v prvém případě. Pokud nedojde 
k naplnění účinků kupní smlouvy, protože žádný z uchazečů neuhradí prvou část kupní ceny, 
bude vyhlášeno nové kolo výběrového řízení. Druhou část kupní ceny bude povinen zaplatit 
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SPORT

Mistrovství ČR mladších žáků ve vzpírání
24. listopadu 2018 proběhlo v bo-

humínské vzpěračské hale Mistrovství 
ČR mladších žáků ve vzpírání. Na 
tomto mistrovství mělo své zastoupení 
i ludgeřovické vzpírání, a to jednoho 
zástupce, Jana Tchurze, který se před-
stavil v hmotnostní kategorii do 56 kg. 
Výkony 33 kg v trhu a 45 kg v nadhozu 
vybojoval 5. místo v této kategorii.

Jan Tchurz v r. 2018 získal několik 
cenných úspěchů na republikových 
i mezinárodních soutěžích a 5. místo 
na MČR mladších žáků 2018. Tím získal i další úspěch pro oddíl SKV Ludgeřovice. Starto-

Jan Tchurz 1. zleva

kupující do 3 měsíců od uzavření kupní smlouvy. Do úplného zaplacení kupní ceny budou 
všechny vyhotovení kupní smlouvy v advokátní úschově s tím, že k podání návrhu na vklad 
dojde až poté co bude zaplacena celá kupní cena. Pro případ, že se tak nestane a vítězný zájem-
ce neuhradí v daném termínu zbylou část kupní ceny, je oprávněna Obec Ludgeřovice odstou-
pit od uzavřených smluv. Vítězný zájemce bude povinen uhradit smluvní pokutu sjednanou 
v kupní smlouvě. Na jeho místo poté nastoupí zájemce, který učinil druhou nejvyšší nabídku. 
Pokud nedojde k naplnění účinků kupní smlouvy, protože žádný z uchazečů neuhradí celou 
kupní cenu, bude vyhlášeno nové kolo výběrového řízení. Součástí kupní smlouvy bude rov-
něž závazek kupujícího provést stavbu v čase stanoveném zastupitelstvem obce. Pro případ 
porušení této povinnosti ze strany kupujícího bude v kupní smlouvě sjednána smluvní pokuta. 
Za účelem zamezení spekulací s předmětnými pozemky bude součástí kupní smlouvy rovněž 
ujednání o zákazu zcizení, podle kterého bude zakázáno do doby kolaudačního souhlasu stav-
by postavené na předmětném pozemku úplatně nebo bezúplatně převádět daný pozemek na 
jinou osobu.  

6)  Po úplné úhradě kupní ceny podá advo-
kát návrh na vklad vlastnického práva 
do katastru nemovitostí v termínu do 
10 dnů od připsání celé kupní ceny na 
účet advokátní úschovy. K výplatě kup-
ní ceny Obci Ludgeřovice dojde do 10 
dnů od pravomocného povolení vkladu 
vlastnického práva do katastru nemovi-
tostí. 

7)  Advokátní úschova bude zřízena bezú-
platně.
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AV.
fotografie ze soutěže mužů Tomáš Kudeljnjak

valo celkem 42 mladých vzpěračů z celé České republiky (Ludgeřovice, Chomutov, vzpírání 
Haná, Rotava, Sokolov, Třinec, Zlín, Havířov, Bohumín, Holešov, Ostrava a Plzeň).

Oldřich Tchurz, trenér

Vzpěračská exhibice
5. ročník vzpěračské exhibice se uskutečnil 14. prosince v Obecním domě. Pořadateli byli 

Sportovní klub vzpěračů Ludgeřovice a Obec Ludgeřovice. Příprava této akce je náročná. 
Je zejména nutné přivést značné množství těžkého materiálu a sestavit odolnou ochrannou 
podlahu v místě vzpírání, aby dopady těžkých vzpěračských závaží nezničily podlahu v sále. 
Akce se také neobejde bez příspěvků sponzorů. Vše obětavě zařídili a vykonali členové 
místního vzpěračského oddílu v čele s předsedou Oldřichem Tchurzem.

Předvést své umění přijeli vzpěrači z oddílů z Bohumína, Třince, Ostravy, Havířova, 
Horní Suché a Ludgeřovic. Podívat se přijeli i vzpěračští veteráni. Diváků bylo tentokrát 
dost, mezi nimi i starosta Ludgeřovic Daniel Havlík a místostarostka Alena Janošová.

Nejdříve se předvedl početný vzpěračský dorost, ve druhé části ženy a muži. Od 15 hodin 
až do pozdního večera dopadalo na vzpěračské podium jedno těžké vzpěračské břemeno za 
druhým, byly i překonávány osobní rekordy. Prostě zajímavá mnohahodinová exhibice.
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ObeCní úřad LUdgeřOviCe
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 775 560 455

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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